
 

 

Opfølgning fra temamøde om civilsamfundet 27.2.2025 

 

 

D4’s ældre- sundhedspolitiske arbejdsgruppes anbefaling til Koordinationsudvalgene/de solitære 

lokalaffdelinger er: 

 

At man kontakter/inviterer den ansvarlige direktør, lederne af hhv hjemmeplejen og plejecentrene 

med henblik på en åben drøftelse af. ”hvad kan vi samarbejde om ?” . Og hvad tænker kommunen 

om udmøntningen af Ældrelovens § 7 med inddragelse af Civilsamfundet. 

 

 

Arbejdsgruppen har uddraget følgende vigtige forslag fra workshoppen til brug ved kommende 

møder med forvaltning/politikere: 

 

- Spørg kommunen hvad tanker de har om aktivering af lovgivningen om samarbejde med 

civilsamfundet 

 

- Spørg kommunen om hvor mange penge de vil afsætte til støtte af frivilligt arbejde på 

ældreområdet. 

 

- Kommunen skal samarbejde med civilsamfundet, hvordan vil i gøre – hvilke rammer. 

 

- Hvordan sikre at der kommer indflydelse fra civilsamfundet. 

 

- Socialkompasset bør opprioriteres og gøres bekendt for personale og borgere. 

 

- Vil kommunen oplyse om/reklamere for relevante tilbud til borgerne. 

 

- Hvem er civilsamfundet. 

 

- Hvad forventer kommune af os. 

 

- Foreslå kommunen at indkalde relevante foreninger og organisationer (på ældreområdet) om 

civilsamfundets involvering i henhold til Ældrelovens § 7. 

 

 

 

Som opfølgning på temadagen vil Arbejdsgruppen arrangere en erfadag i efteråret (evt, 2. oktober) 

med henblik på, at samle erfaringer og dele viden fra de forhåbentlig gode møder med 

kommunerne. 

 

 

    

  


